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Lokaludvalgsmedlem Hans-Henrik T. Ohlsen bød velkommen til de omtrent femten 

mødedeltagere og to repræsentanter fra Københavns Kommunes Kultur- og 

Fritidsforvaltning. Han sagde, at Indre By Lokaludvalg ville forholde sig til 

mødedeltagernes kommentarer til KUBI-planen i dets møde den 12. december 2024. 

Kultur- og Fritidsforvaltningens bydelsleder i Indre By og Christianshavn, Sanne Caft, og 

leder af Biblioteks- og Kulturudvikling, Rie Bojer Kooistra, præsenterede sig selv. 

Rie Bojer Kooistra orienterede om status og videre proces for KUBI-planen (se slides). 

Herefter kunne mødedeltagerne stille spørgsmål til Rie Bojer Kooistra og Sanne Caft til 

orienteringen samt give kommentarer til KUBI-planen. 

Spørgsmål og kommentarer til KUBI-planen 
1. En borger spurgte, hvad status på forvaltningens planer om at flytte Østerbro 

Bibliotek fra Dag Hammarskjölds Allé til Remisen ved Trianglen er. Hun spurgte 

også, om der er nogle krav til afstand til bibliotekerne. Hun sagde, at hvis man ikke 

cykler eller benytter offentlig transport, er nærhed til biblioteket vigtigt. Hun 

spurgte også, hvorledes det i denne sammenhæng forholder sig med 15-minutters 

byen, som er en del af byvisionen for København i for Kommuneplan 2024 

a. Rie Bojer Kooistra svarede, at der skal være under 2 km til det nærmeste 

bibliotek. Hvis der i København er mere end 1 km til det nærmeste bibliotek, 

afspejler det sig i form af et mindre udlån – folk bruger det mindre. Hun 

henviste til slide 19 fra sit oplæg, der viser radius 1 km fra bibliotekerne i 

Københavns Kommune 

b. Lokaludvalgsmedlem Gunna Starck fortalte, at Indre By Lokaludvalg tillige 

med Østerbro Lokaludvalg i 2023 havde haft dialog med kultur- og 

fritidsforvaltningen og kultur- og fritidsudvalget om en eventuel flytning af 

Østerbro Bibliotek til Trianglen. Lokaludvalgene kunne ikke få klart svar om 

sagen 

2. En borger sagde, at en kvalitet ved Østerbro Bibliotek er, at der er stille og roligt 

med en separat børneafdeling. Hun frygtede, at et bibliotek i Remisen bliver rodet 

og larmende 

3. En borger sagde, at det er en god idé at flytte Østerbro Bibliotek. Han mener, at 

biblioteket er et fattigt sted, som kun kan gå til det bedre. 

a. Lokaludvalgsmedlem Gunna Starck sagde, at udlånet er højt på Østerbro 

Bibliotek 

4. En borger spurgte, om beslutningen om en evt. flytning af Østerbro Bibliotek vil 

komme i offentlig høring 

a. Sanne Caft svarede, at hun, så vidt hun var orienteret, ikke kender til konkrete 

planer om at flytte biblioteket, men at alle konkrete planer ville skulle i høring 

5. Lokaludvalgsmedlem Gunna Starck sagde, at Hovedbiblioteket er ikke et bibliotek 

for de lokale i Indre By, det er hele byens bibliotek. Østerbro Bibliotek er bydelens 

eneste lokale bibliotek 
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6. Lokaludvalgsmedlem Gunna Starck sagde, at Indre By Lokaludvalg ønsker, at 

Palads på Axel Torv omdannes til et lokalt kulturhus med plads til blandt andet et 

lokalt bibliotek 

7. En borger spurgte, om kultur- og fritidsforvaltningen og kultur- og fritidsudvalget 

kan fortælle mere om konkrete planer for samlokalisering af kulturhuse og 

biblioteker 

8. En borger spurgte, hvorfor kultur- og fritidsforvaltningen skal spare 5 mio. kr. 

a. Rie Bojer Kooistra svarede, at besparelserne skyldes en strukturel ubalance; 

forvaltningen har færre indtægter end udgifter. Kultur- og fritidsudvalget 

har med en hensigtserklæring besluttet, at besparelserne skal findes i 

mursten, altså udgifter forbundet med bygninger. Besparelsen på 5 mio. kr. 

er årlig 

9. En borger spurgte, hvad KUBI-planen siger om brugerbetaling 

a. Rie Bojer Kooistra svarede, at der ikke er andre planer end at børnelånere 

skal holdes gebyrfri ved for sen aflevering af biblioteksmaterialer 

10. Næstforperson i Indre By Lokaludvalg Sally Mountfield spurgte, hvad der er der af 

biblioteks- og kulturhustilbud, der er rettet mod beboere i Indre By. Hun sagde, at 

der mangler muligheder for at fremme steder for lokale i Indre By og at hun ikke 

har lyst til at bruge Hovedbiblioteket 

a. Sanne Caft svarede, at Indre By har to ud af tre af de største 

kulturinstitutioner i København; Hovedbiblioteket og Huset KBH. Det kan ses 

som et plus eller minus – men bibliotekerne og kulturhusene er for alle 

københavnere 

b. Rie Bojer Kooistra sagde, at KUBI-planen er en bydækkende plan 

11. Lokaludvalgsmedlem Hans-Henrik T. Ohlsen sagde, at han frygtede, at Indre By 

bliver udvandet for alle lokale kulturinstitutioner, også hvad angår tilgængelighed. 

Han efterspørger et lokalt kulturhus i Øster Farimagsgade Kvarter. 

12. En borger sagde, at der mangler billige lokaler til foreningsaktiviteter 

13. En borger sagde, at der mangler siddepladser på Hovedbiblioteket til avis- og 

magasinlæsere 

14. En borger sagde, at der mangler stole på Østerbro Bibliotek – de er optaget af folk, 

der arbejder ved computere. Hun spurgte, i hvilken grad Østerbro Bibliotek og 

Jagtvej Bibliotek arbejdede sammen om fx aktiviteter 

15. En borger roste takterne i KUBI-planen, men sagde, at den har for meget fokus på 

definerede aktiviteter. Han sagde, at borgerne i Indre By mangler rolige hjørner til 

fordybelse uden skemalagte rammer. Han roste bibliotekernes nyhedsbrev, Bag 

om København, og opfordrede alle til at abonnere på det. 

16. En borger sagde, at Hovedbiblioteket er ved at blive til et kontorhus frem for et 

kulturhus; altså, at hun oplevede, at folk højere grad brugt huset som kontor end til 

kultur. Hun sagdem at hun undrede sig over den udvikling 

a. Sanne Caft svarede, at det ikke er hensigten med Hovedbiblioteket. Hun 

fortalte om Hovedbibliotekets nye LITT-afdeling på 1. etage, der er åbnet 

medio november 2024 og sagde, at Hovedbiblioteket har til formål at 

rumme mange forskellige funktioner 
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17. En borger sagde, at det var fint, at børn og unge prioriteres i KUBI-planen, men at 

der også skal være tilbud til seniorer på bibliotekerne og i kulturhusene 

a. Rie Bojer Kooistra svarede, at kultur- og fritidsforvaltningens mandat fra 

kultur- og fritidsudvalget er, at der skal være fokus på børn og unde – det er 

med andre ord en politisk beslutning 

18. En borger sagde, at det kunne være en god idé med tydeligere formidling af 

tankerne bag design og funktionalitet af etagerne på Hovedbiblioteket 

a. Sanne Caft takkede for inputtet og svarede, at man må tage aviser og 

tidsskrifter med rundt i hele biblioteket og at Hovedbibliotekets 4. etage 

blandt andet er indrettet til, at skrive- og læseklubber kan mødes. Hun 

sagde, at det er et ønske, at kendskabsgraden til bibliotekernes og 

kulturhusenes funktioner og aktiviteter skal øges 

19. En borger sagde, at det er en god idé at udbrede kendskabet til bibliotekernes og 

kulturhusenes funktioner og aktiviteter. Han roste i også værtskabet på 

Hovedbiblioteket 

20. En borger sagde, at det er svært at finde kulturhusene online. Hun mente, at der 

skal laves en hjemmeside, hvor alle kulturhusene er samlet 

a. Rie Bojer Kooistra sagde, at det var en god idé og tilføjede, at fortællingen 

om kulturhusenes multifunktionalitet er svær at forløse 

21. En borger spurgte, om det var en mulighed at lave pladser på biblioteket, der var 

reserveret en bestemt funktion; fx studiepladser 

22. En borger foreslog, at det med kommunikation på Hovedbiblioteket blev 

tydeliggjort, hvor man som biblioteksbruger kan finde ledige læsepladser og at 

man skulle gøre plads til hinanden på biblioteket. Han sagde, at han i forbindelse 

med besøg på Dokk1 i Aarhus ikke havde haft problemer med at finde en 

siddeplads på biblioteket 

23. En borger sagde, at avisreolen på Hovedbiblioteket efter hans mening er uddateret 

24. Lokaludvalgsmedlem Jacob Fenger sagde, at udvalget af aviser på biblioteket er 

blevet mindre 

a. Sanne Caft svarede, at man som biblioteksbruger kan få gratis digital 

adgang til flere aviser og tidsskrifter, herunder internationale aviser, og at 

det var et tilbud, som skal gøres tydeligere 

25. Lokaludvalgsmedlem Jacob Fenger sagde, at der er for få evergreens og gamle 

bøger på biblioteket og spurgte til bibliotekernes indkøbspolitik 

a. Sanne Caft svarede, at det er bibliotekarer, der beslutter, hvilke bøger der 

skal købes. Bibliotekarerne følger med i, hvad der mangler af bøger på 

biblioteket. Ældre bøger kan af forskellige årsager være svære at få indkøbt, 

fx fordi de ikke findes i mange eksemplarer  

b. Kultur- og fritidsudvalgsmedlem Klaus Mygind sagde, at diskussionen af 

bogindkøb er tilbagevendende i Kultur- og Fritidsudvalget. Meldingen er, at 

udlån er stigende på Københavns Kommunes biblioteker 

26. Lokaludvalgsmedlem Jacob Fenger sagde, at han synes, at der var mange bøger på 

engelsk i biblioteksudvalget 

a. Sanne Caft svarede, at mange gerne læser på engelsk, og at det for visse 

genrer, fx Fantasy, er typisk 
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27. En borger sagde, at Kulturhuset Indre By gør det godt med de midler de har til 

rådighed. Han fortalte, at han havde haft en god, lokal oplevelse i forbindelse med 

sin deltagelse i foredrag i kulturhuset 

28. Lokaludvalgsmedlem Hans-Henrik T. Ohlsen sagde, at caféen og lokalelejen i 

Kulturhuset Indre By er for dyr 

29. Lokaludvalgsmedlem Gunna Starck roste Hovedbiblioteket for at have skaffet sig af 

med krimierne. Hun sagde, at der nu både var litteratur og mennesker på 

biblioteket og at hun lånte mange flere bøger nu end før. 

Rie Bojer Kooistra og Sanne Caft opfordrede de fremmødte til at indsende deres 

kommentarer som høringssvar til KUBI-planen, som har høringsfrist den 6. januar 2025. 

Lokaludvalgsmedlem Hans-Henrik T. Ohlsen takkede de fremmødte og oplægsholderne 

for deres deltagelse i borgermødet. Mødet var afsluttet. 

 

 


